
Zápisnica napísana z pätnásteho zasadnutia OZ 
zo dňa 18.04.2012 

Zasadnutie otvoril a viedol starosta obce Ing. Ján Borovský. Hneď v úvode starosta obce pripomenul, že toto 
jednanie aj keď je prítomných veľa občanov, nie je verejné zhromaždenie ale zasadanie obecného zastupiteľstva. 
Prítomní boli všetci poslanci, obyvatelia obce, hostia. Hlavná kontrolórka obce sa zasadnutia nezúčastnila z 
pracovných dôvodov. Poslanci schválili navrhovaný program.. 
  
Program: 
  

1. Otvorenie 
2. Určenie overovateľov zápisnice 
3. Kontrola plnenia uznesení 
4. Prejednanie materiálu zaslaného MŽP SR – Zámer činnosti „Prevádzka a zariadenie na spracovanie 

ostatných odpadov kategórie „O“ - thermo-katalickým spracovaním odpadov, s následnou výrobou 
elektrickej energie a tepla v k.ú. Nový Ruskov 

5. Rôzne 
6. Diskusia 
7. Záver 

  
  

2. Určenie overovateľov zápisnice – Jaroslav Štefanko, Rastislav Ferkanin 
  

3. Kontrola plnenia uznesení – uznesenie č. 77 – poslanci OZ poverujú starostu obce jednaním s 
biskupským úradom o odkúpení budovy MŠ - starosta obce informoval prítomných, že dňa 
16.04.2012 sa zúčastnil jednania o predmetnej otázke na Biskupskom úrade v Košiciach s biskupom 
Milanom Chauturom za prítomnosti členov ekonomickej komisie. Prítomní za Obec Nový Ruskov bol 
aj o. Peter Labanič. Po dlho siahlych diskusiach konečný verdikt bol taký, že bola prijatá zásada 
nepredávať majetok cirkvi.Preto členovia ekonomickej komisie doporučili, na základe dlhodobého 
prenájmu požiadať o finančné prostriedky, zrekonštruovať budovu a tento náklad premietnuť do ceny 
nájmu. Starosta obce ešte pripomenul, že celá táto transakcia v minulosti bola s cirkvou dojednaná. 
Vďaka postoju       niektorých bývalých poslancov sa to vtedy nezrealizovalo a vyzerá to tak, že kúpa 
tejto nehnuteľnosti je už nereálna. 

  
4. Prejednanie materiálu zaslaného MŽP SR – Zámer činnosti „Prevádzka a zariadenie na 

spracovanie ostatných odpadov kategórie „O“ - thermo-katalickým spracovaním odpadov, s 
následnou výrobou elektrickej energie a tepla v k.ú. Nový Ruskov – po úvodnom príhovore 
starostu a ozrejmení, že sa nejedná o spaľovňu plastov, ale o prepracovanie plastov z tuhej fázy na 
kvapalnú – ľahký topný olej + čiastočne na plynnú. Tento proces sa realizuje v uzavretých reaktoroch 
bez prístupu vzduchu a bez priameho styku s plameňom. Vzniknuté produkty sa vedú z reaktora 
priamo do skladovacích nádrží – tekutá fáza do jednej nádrže, plynná fáza do inej nádrže, odkiaľ sa 
prečerpávajú pevným potrubím na spracovanie – tekutá fáza na pohon dieselagregátov, ktoré 
poháňajú generátory na výrobu elektrickej energie a plynná fáza sa využíva jednak na vykurovanie 
priestorov a na vytváranie potrebnej teploty technologického procesu. Starosta pre ozrejmenie 
povedal, že keď sa oboznámil s touto technológiou, ponúkol investorovi svoje pozemky, cez ktoré 
prechádza vedenie vysokého napätia a neďaleko je aj rozvodňa vysokého napätia. Predpokladal, že 
týmto spôsobom obec aj okolitý región získa možnosť ekologickej likvidácie plastov, pričom tento 
odpad sa zároveň využije ako surovina. V tejto súvislosti by obec získala na vyšších daniach ako za 
ornú pôdu a zároveň by sa vytvorilo cca 20 pracovných miest, ktoré by pomohli dvadsiatim rodinám 
so zabezpečením živobytia. Použitá technológia je vysoko progresívna a ekologicky nezaťažuje 
životné prostredie. Starosta vysvetľoval, že sa nejedná o zvoz voľne uloženého odpadu, ktorý by sa 
skladkoval na dvore prevádzky, ale o zvoz vytriedeného a zlisovaného odpadu – v skladbe 
polypropylén + polyetylén, prípadne ojazdené pneumatiky z áut. Takto dovezený materiál sa má 
skladovať v uzavretých zastrešených skladoch, odkiaľ sa postupne pomocou vysokozvdvižného 
vozíka má tento materiál premiestňovať na spracovanie. Táto prevádzka mala zaberať cca 20 árov, 
jej realizácia v priestore za “konským cintorínom”, by mohla zapadnúť do prostredia tak, že by nijakým 
spôsobom ani esteticky, ani svojim pôsobením nenarúšala estetiku prostredia. Ďalej starosta 
pripomenul, že pokiaľ občania majú iný názor, netrvá na realizácii tohoto projektu. Na to dal hlasovať 
o otázke realizácie tohoto projektu. 

  
  
79 Navrhovateľ:     Ferkanin 

  
Hvasta Loča Štefanko 

Jaroslav 
Štefanko 
Jozef 

Štefanko 
Juraj 

Švec 
  

Zodpovedný: Ing. Borovský 
Ján 

za               

Termín:   proti x x x x x x x 
Podpis starostu   zdržal sa               



Poslanci obecného zastupiteľstva neschvaľujú   Zámer činnosti „Prevádzka a zariadenie na spracovanie 
ostatných odpadov kategórie „O“ - thermo-katalytickým spracovaním odpadov, s následnou výrobou elektrickej 
energie a tepla v k.ú. Nový Ruskov. 
  
5. Rôzne – 
- v tomto bode starosta obce informoval poslancov a prítomných, že k začiatku apríla 2012 obec splatila úvery 
poskytnuté VUB a.s. na rekonštrukciu KD Veľký Ruskov. Pripomenul, že kultúrny dom je pripravený poskytovať 
pre obyvateľov obce a občanov širšieho okolia štandartné služby, čo sa týka vykurovania, klimatizácie aj možnosti 
služieb kuchyne. 
-         v ďalšom starosta obce sa vyjadril ku stavbe kanalizácie. Niektorí občania sú nespokojní s tým, že je 
všetko rozkopané – cesty aj chodníky. Starosta obce v tejto súvislosti podotkol, že zatiaľ neexistuje 
laparoskopická metóda inštalácie kanalizácie. Bočná cesta na ul. Sv. Cyrila a Metoda poza parčík, ako aj ul. 
Lipová, by mali byť v najbližšom období opravené a je snaha opraviť aj ostatné ďalšie rozkopávky už v tomto 
roku. Týmto spôsobom by sa v tomto roku zrealizovali ďalšie úseky, zostáva úsek od č. 18 po č. 2. Tento úsek je 
veľmi problémový, pretože zelený pás miestami prakticky neexistuje, v chodníku je plyn, vedľa chodníka voda a 
dažďová kanalizácia. 
-         Ďalej starosta obce informoval o výstavbe ihriska a oddychovej zóny v Malom Ruskove. Terén je zrovnaný, 
v najbližšom čase sa plánuje vysiať tráva, výsadba stromčekov, osadenie detských preliezok a altánku. Snaha je 
tento areál otvoriť na MDD. Obec má prísľub dotácie na tento účel z MŽP SR. Starosta ide zmluvu podpísať vo 
štvrtok – 19.04.2012. Tak isto v piatok 13.04.2012 bola podpísaná zmluva na dotáciu s Ministerstvom výstavby... 
na Územný plán obce Nový Ruskov. Starosta obce pripomenul, že za rok 2011 a 2012 do obce prišlo cca 70 tis. 
EUR na kultúrny dom a kanalizáciu. 
6. Diskusia - na úvod diskusie sa prihlásil zástupca mesta Trebišov Mgr. Jílek a prečítal list primátora mesta 
Trebišov starostavi obce Nový Ruskov. V liste primátor kritizuje starostu obce, že neinformoval skôr obyvateľov 
obce a okolitých obcí o tomto zámere. Ďalej vyjadruje presvedčenie, že táto prevádzka je hrozbou pre zamorenie 
povrchových a spodných vôd, ako aj ovzdušia v meste Trebišov, preto mesto Trebišov využije všetky možnosti 
znemožnenia výstavby tejto prevádzky. Starosta obce odpovedal zástupcovi Trebišova a zároveň pánu 
primátorovi so sprievodom, ktorí medzi časom prišli, že táto prevádzka je iba kvapkou v mori v porovnaní s tým, 
čo je prevádzkované v priestore bývalého cukrovaru – veľkosklad pohonných hmôt, v ktorom sú 
prečerpávané pohonné hmoty zo železničných cisterien do stabilných nádrží a z nádrží do autocisterien, v ktorých 
sa tieto pohonné hmoty rozvážajú. Jedná sa o státisice hektolitrov ropných látok, s ktorými sa v tomto priestore 
manipuluje, prakticky v obytnej zóne Trebišova a preto sa starosta s údivom opýtal, či nemajú obavy, že môžu 
uniknúť ropné látky, ktoré by zamorili povrchové a spodné vody Trebišova a či nemajú obavy, že môže dôjsť v 
dôsledku nepredvídanej nešťastnej náhody k výbuchu týchto skladov. Na to od zástupcov Trebišova zaznela 
odpoveď, že sa to nemôže stať, lebo táto prevádzka je bezpečná. Starosta obce pripomenul, že je bezpečná 
preto, lebo sú podielníkmi v tejto firme. Ďalej v tomto bode bola nanesená otázka, čo bude s výstavbou 
katalického spracovania plastov ďalej. Starosta obce odpovedal, že výsledok hlasovania obecného zastupiteľstva 
bude písomne zaslaný na MŽP SR. Ďalej bola otázka prečo nie je nikto prítomný od investora. Starosta obce 
odpovedal, že zástupcovia investora budú prizvaní na verejné zhromaždenie, ak sa uskutoční. Toto je iba 
prejednávanie na úrovni obecného zastupiteľstva. Pán Milan Porhinčák vyjadril svoju nespokojnosť s tým, ako 
boli urobené pozemkové úpravy. Že vtedy bolo treba urobiť verejné zhromaždenie k danej otázke – pozemkových 
úprav. Starosta obce mu odpovedal, že bol členom komisie pre pozemkové úpravy, takže mal tento návrh 
preložiť, žiaľ nič také neurobil a teraz dva roky po realizácii je zbytočné o tom sa baviť. Ďalej sa pýtal starostu, 
prečo na tento projekt ponúkol svoje pozemky. Starosta obce odpovedal, že nevedel, že môže ponúkať aj jeho 
pozemky. Pán Dušan Ferjo sa pýtal, prečo investor nerealizuje tento projekt inde, tam odkiaľ tí ľudia sú. Starosta 
obce mu odpovedal, že im to bude tlmočiť. JUDr. Jurko Peter vystúpil s tým, že starosta obce porušil zákon o 
verejných činiteľoch, kde sa hovorí, že starosta obce má informovať o predaji vlastného majetku. Zároveň sa 
pýtal, čo v tomto priestore bude v budúcnosti. Starosta obce mu odpovedal, že majetok zatiaľ nepredal ani 
nepredáva a pokiaľ by k tomu došlo, bude postupovať v zmysle zákona. Čo sa týka otázky, čo tam bude, starosta 
povedal, že v súčastnosti je tam pšenica a na budúci rok tam bude zrejme jačmeň. JUDr. Ladislav Bujňák 
namietal, že prečo nebola diskusia na začiatku. Starosta obce odpovedal, že bežný program je taký ako dnes, 
diskusia je na konci zastupiteľstva. Ďalej sa prihlásil pán Vladimír Šoltés a namietal, že v Dolnom Srní diskusia 
trvala dve hodiny a u nás iba tak krátko. Starosta obce mu odpovedal, že má priestor, môže diskutovať. Na to pán 
Šoltés povedal, že už nie je k čomu. Celé zasadnutie sledovali televízie STV, Markízy a TA 3. 
7. Záver - keďže zo strany poslancov, obyvateľov obce a prítomných hostí neboli podané žiadne pripomienky, 
starosta poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie ukončil. 
Overovatelia zápisnice: 
Jaroslav Štefanko - ....................................... 
Rastislav Ferkanin - ..................................... 

 


